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Ny tanjona lohalaharan’ny asakaroka dia roa sosona : eo aloha, amin’ny maha-mpikaroka ahy,
dia ny fandraisana anajara teo amin’ny asa fihariam-pamokarana mialoha ny andrana
aman’olona izay mety ho fanafody enti-miady amin’ny tazomoka amin’ny alalan’ny
fanamarinana ny vaikany. Ary eo, amin’ny maha-mpanabe ny tena, ny voalohan’adidy dia ny
fitarihan-dàlana ireo asam-pikarohana ataon’ireo tanoran’ny Anjerimanontolo manomana
asakaroka ahazoana diplaoma famaranana dinganezaka ny taom-pianarana na ho dokotera
amin’ny alalan’ny fanaporofoana ny herim-baikan’ny zavamaniry Malagasy fanao raokandro.

Ny zavamaniry fanao ody tazo dia nosivanina sy nangonina. Ireo raha mahery vaika
ahafahana miady amin’ny otrikaretin’ny tazomoka ao amin’izy ireo dia trandrahana. Ny
tondromarika ara-parmakôlôjia sy ny fiovanendriny dia aseho amin’ny alalan’ny andrana aina
volena sy aina velona. Asa maromaro teo anivon’ny laboratoara mba handrindrana ny fomba
fanandramana ny vaikan’ny raha trandrahana avy amin’ny zavamaniry raokandro fanao fanafody
enti-manaporofo ny heriny no notanterahina sy nofotorana, sady nitarika koa ny mpianatra ny
Anjerimanontolo.

Malagashanine no voafidy teo anivon’ny maro ary nanaovana fandalinana lasa lavidavitra
kokoa noho ny hafa. Izy dia alikalôida ao anatin’ny rafitra antsoina hoe Nb,C(21)-sécocurane.
Malagashanine, izay tsy nampiseho vaika nanimba teo amin’ny biby mpikiky nanaovana
fanandramana, dia tsy nampiseho ihany koa anefa hery mamono otrikaretin’ny tazo mivantana fa
mampitombo kosa ny herimbaikan’ireo fanafody medikaly efa mahazatra enti-mitsabo ny
tazomoka. Raha aiditra anaty vatana indray ny malagashanine dia mijanona ao fotoana vitsy
ihany ary tafavadika ho raha ara-tsimika vaovao hafa karazany telo farafahakeliny alohan’ny
ivoahan’izy ireo ivelan’ny vatana.

Raha teo amin’ny sehatra fitarihana ny zatovon’ny Anjerimanontolo dia iraika amby
telopolo (31) ny tambatra ny asa tontosa : roapolo (20) nahavita ny dingan-taom-pianarana
hatramin’ny farany ka ny iraika ambin’ny folo (11) amin’ireo no lasa dokotera. Andiany iraika
ambin’ny folo (11) hafa kosa notsaraina ny asa tohana nataony ary ny iray tamin’ireo dia
dokotera.

Ny vokatra azo nandritra izay fotoana izay dia narakitra tao anaty boky miisa fito amby
roapolo izay izaho dia isan’ireo voalohany na mpanaraka ao amin’ny andiam-panoratra ny asa
vita. Ireo ezaka rehetra ireo no tontosa dia vokatra ny fifanomezan-tànana sy ny asa vadin-drano
nifandrimbonan’ny orinasa maro teto antoerana sy avy any ivelany, tsy latsadanja amin’izany
anefa ny toeran’ny fiofanana narahiko sy ny fianarana notovoziko.

Tao anatin’ny enina ambin’ny folo taona teo amin’ny sehatra ny fikarohana fanafody
enti-miady amin’ny tazomoka, dia afaka nanolotra ny kirakira mirakitra ny
valin’asam-pikarohana ara-parmakôlôjia momba ny malagashanine ny tenako. Io raha io dia azo
aroso ho ody mpiaraka amin’ireo fanafody efa fantatra fa miady amin’io aretina io raha tojo
fanoherana avy amin’ny otrikaretina na ny tsy fahombiazana teo amin’ny fotoam-pitsaboana,
mba ahafahana miroso lalindalina kokoa eo amin’ny sehatra ifotorana.

Mitohy ny fikarohana nataoko : efa manangasanga ny vokatra manaraka taorian’ny nahitana
ny malagashanine ary andian-jatovo mihoatra ny efapolo no voaofana afaka hanohy ny asa
natomboka.





L’objectif principal de mes travaux scientifiques est double : tout d’abord, en tant que chercheur,
mes activités consistent à contribuer au développement pré clinique d’un futur candidat de
médicament antipaludique par la mise en évidence de ses propriétés pharmacologiques. Ensuite,
en tant qu’enseignant, le rôle primordial est d’encadrer les travaux de laboratoire des jeunes
étudiants d’Université préparant leurs mémoires de fin d’études ou leurs thèses de doctorat par la
mise en évidence des effets pharmacologiques des extraits de plantes médicinales.

Les plantes utilisées en médecine traditionnelle pour traiter le paludisme ont été
sélectionnées et collectées. Les molécules biologiques capables d’entraver le cycle de
développement de l’agent causal de cette maladie ont été extraites puis isolées. Leurs paramètres
pharmacologiques (pharmacodynamique et pharmacocinétique), ainsi que leur mode de
biotransformation, ont été démontrés utilisant des modèles expérimentaux in vitro, ex & in vivo.
Des travaux de laboratoire ont été aussi réalisés mettant en place des protocoles expérimentaux
afin de valoriser quelques plantes médicinales Malagasy et encadrant ainsi des étudiants
d’Universités.

La malagashanine a été choisie parmi les dizaines de molécules actives isolées et identifiées
au laboratoire. Elle a fait l’objet d’une étude plus poussée. C’est un alcaloïde indolique qui a une
structure chimique de type Nb,C(21)-sécocurane. La malagashanine, avec une toxicité faible
chez les rongeurs, n’a pas d’activité antiplasmodiale directe bien prononcée ; par contre, elle
potentialise principalement l’effet des antipaludéens conventionnels. Une fois administrée dans
l’organisme, elle y séjourne pendant une courte période et se transforme au moins en trois types
de dérivés.

A la suite de cette étude pharmacologique de malagashanine, d’autres espèces de plantes
endémiques de Madagascar ont été explorées : trois molécules actives ont été isolées et leurs
structures chimiques seront bientôt dévoilées.

Parallèlement à ces activités de développement médicamenteux, trente et un (31) travaux
d’encadrement des étudiants ont été réalisés dont vingt (20) ont abouti à la présentation des
mémoires de fin de premier et de second cycle de niveau universitaire, et onze (11) ont conduit à
la soutenance des thèses de doctorat d’Université, médical et scientifique. Puis, j’ai été aussi
appelé à siéger parmi les membres du Jury lors de la soutenance de onze (11) mémoires de fin
d’études.

Les résultats de tous ces travaux ont fait l’objet de vingt sept publications scientifiques de
niveau national et international dans lesquels j’ai été auteur ou co-auteur. Ces activités ont été
réalisées grâce à la collaboration interinstitutionnelle et multipartite de niveaux national et
international, mais aussi aux stages que j’ai effectués et aux formations que j’ai assistées.

En seize années de ma carrière dans la recherche de médicament antipaludique, j’ai pu
mettre à la disposition des scientifiques quelques données pharmacologiques sur l’étude pré
clinique de la malagashanine. Cette molécule pourrait être proposée, comme médicament
adjuvant des antipaludéens conventionnels pour combattre la multi résistance médicamenteuse
des souches plasmodiales en cas de paludisme à répétition ou à la suite d’un échec thérapeutique,
et évaluée en phase plus avancée du développement médicamenteux.

Les études pharmacologiques d’autres molécules antiplasmodiales isolées après la
découverte de la malagashanine ont été aussi entamées et une quarantaine de jeunes chercheurs a



été formée et qui pourraient prendre la relève dans le domaine de l’exploration des plantes
médicinales Malagasy.



The principal objective of my scientific work is double: first of all, as a researcher, my activities
consist in contributing to the pre clinical development of a future candidate of antimalarial drug
by the description of its pharmacological properties. Then, as a teacher, the paramount role is to
frame work of laboratory of the young students of University preparing their memories of end of
studies or their doctorate theses by the description of the pharmacological effects of the extracts
of medicinal plants.

Plants used in traditional medicine to treat malaria were selected and collected. The
biological molecules able to block the cycle of development of the causal agent of this disease
were extracted then isolated. Their pharmacological parameters (pharmacodynamic and
pharmacokinetic), like their mode of biotransformation, were shown using in vitro, ex & in vivo
experimental models. Works of laboratory were also realized setting up experimental protocols
in order to develop some medicinal plants Malagasy and thus framing University students.

Malagashanine was selected among tens of active molecules isolated and identified at the
laboratory. It was the subject of a more thorough study. It is an indole alkaloid which has a
chemical structure of type Nb,C(21)-secocurane. Malagashanine, with a low toxicity in the
rodents, does not have a quite marked direct antiplasmodial activity; on the other hand, it
potentiates mainly the effect of the conventional drugs. Once managed in the organism, it there
remains for a short period and changes with at least into three types of derivatives.

Following this pharmacological study of malagashanine, other species of endemic plants of
Madagascar were explored: three active molecules were isolated and their chemical structures
will be elucidated sooner.

Parallel to these activities of drug development, thirty and one (31) work of framing of the
students were carried out of which twenties (20) led to the presentation of the memories of end
of first and second cycle of university level, and eleven (11) led to the sustenance of University
doctorate theses in medical and scientific areas. Then, I was also demanded to be sat among the
members of the Jury at the time of the defence of eleven (11) memories of end of studies.

The results of all this work were the subject of twenty seven scientific publications of
national and international level in which I was author or co-author. These activities were carried
out thanks to inter-institutional and multi-party of national and international collaboration levels,
but also with the training courses which I carried out and with the trainings that I assisted.

In sixteen years of my career in searching for antimalarial drug, I could place at the disposal
of the scientists some pharmacological data on the pre clinical study of malagashanine. This
molecule could be proposed, like adjuvant antimalarial of the conventional drugs to fight the
multi drug resistance of the plasmodial strains in the event of repetitive malaria crises or
following a therapeutic failure, and evaluated in more advanced phase of drug development.

Pharmacological studies of other antiplasmodial molecules isolated after the discovery of
malagashanine were also engaged and more than forty young researchers were trained and could
take the relief in the field of the exploration of Malagasy medicinal plants.
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été formée et qui pourraient prendre la relève dans le domaine de l’exploration des plantes
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